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Időrendi bontás: 

 

2015. 10. 19. – ELTE TTK HÖK Választmány ülése 

2015. 10. 21. – ELTE TTK Kari Tanács ülése  

2015. 11. 02. – ELTE TTK HÖK Választmány ülése 

2015. 11. 03. – ELTE HÖK Tanulmányi Bizottság ülése 

2015. 11. 05. – ELTE TTK Tanulmányi- és Oktatási Bizottság ülése 

2015. 11. 06. – 08. – HÖOK Vezetőképző 

2015. 11. 09. – ELTE TTK HÖK tisztségviselői ülés 

2015. 11. 16. – ELTE TTK HÖK Választmány ülése 

2015. 11. 18. – ELTE TTK Kari Tanács ülése  

2015. 11. 19. – Bevonó előadás 

2015. 11. 20. – ELTE TTK HÖK Tanulmányi Csoport ülése 

2015. 11. 24. – ELTE TTK HÖK Küldöttgyűlés rendkívüli ülése 

2015. 11. 26. – ELTE TTK Tanulmányi- és Oktatási Bizottság ülése 

 

Általános feladatok 

A legutóbbi küldöttgyűlési ülés óta eltelt időszakban folyamatosan kezeltem a 

hallgatói részről felmerülő személyes problémákat, illetve minden delegáltságomhoz 

köthető ülésen részt vettem. Az Educatio Kiállítás és a Nyílt Nap szervezése 

elkezdődött, a szakterületi koordinátorok segítségét kértem segítők bevonására. 

 

Kari Tanács 

A TTK Kari Tanácsa kétszer ülésezett a fent említett időszakban. Az első ülésen 

kinevezések történtek, valamint az Alumni Szabályzat elfogadása. A második ülés 

során elfogadták a Honorácior státuszra vonatkozó javaslatot, így a jövőben ez a 

tehetséggondozási forma elérhető lesz Karunkon is. A tantervi hálók aktuális 

módosításai is elfogadásra kerültek, amelyek elsősorban a szakdolgozatok 

(diplomamunkák) után kapható krediteket osztották vissza a Nemzeti Felsőoktatási 

Törvény rendelkezései miatt minden szak esetében a szakdolgozati (diplomamunka) 

szemináriumokra (szaklaborokra, stb.). 

 

Tanulmányi- és Oktatási Bizottság 

A Tanulmányi- és Oktatási Bizottság kétszer ülésezett a vonatkozó időszakban. Az 

első ülés folyamán egy, a Hallgatói Jogorvoslati Bizottság által első fokra visszautalt 

pályázat újbóli elbírálása történt meg. A bírálás során egy szakmai tevékenységgel 



kapcsolatos pontszám megállapításában a hallgatói delegáltak távolt maradtak az 

ilyen irányú tapasztalatok hiánya miatt. A Bizottság alapvető értékeléssel 

kapcsolatos kérdéseket vitatott meg, amelyek a jövőben egyértelműbbé teszik a 

pályázatok bírálatát. A másik ülés napirendjén szerepelt a Tanulmányi- és Oktatási 

Bizottság ügyrendje, amely már jóval régebben kidolgozásra került. A kérdéskör 

tárgyalása során egy szinte teljes szövegezés készült el, amely kisebb módosításai 

egy rövid ülés keretei között elfogadásra fognak kerülni. A javaslatcsomag 

tartalmazza, hogy a hallgatói delegáltak száma öt főről hétre módosul 

párhuzamosan az oktatói delegáltak számával, így a Környezettudományi 

szakterület és a Tanárképzési szakterület számára is biztosított lesz a képviselet. 

  

ELTE HÖK Tanulmányi Bizottság 

A Bizottság egyszer ülésezett az időszakban, amelynek során a szokásos 

beszámolókon túl nem történt számottevő egyeztetés. Egy levélszavazás során 

kellett rövid véleményezési idővel meghatározni pár alapelvet a tanulmányi 

ösztöndíjjal kapcsolatban, amelyek a Hallgatói Követelményrendszer általános 

részébe kerülnek be a következő módosítással. Többek között rögzítve lett, hogy 

tanulmányi ösztöndíjat csak az államilag támogatott féléveken teljesített eredmény 

alapján lehet elnyerni, illetve nem lehet képzési időn belüli korlátot alkalmazni. Az 

ELTE HÖK Tanárképzési referensének kérésére adatigénylés folyik minden érintett 

karon, hogy a tanárképzésben résztvevő hallgatók tanulmányi ösztöndíjainak 

helyzete feltérképezésre kerüljön. 

 

HÖOK Vezetőképző 

A Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciája tanulmányi ügyekkel 

kapcsolatos szekciója kiváló alkalmat nyújtott a többi felsőoktatási intézmény 

érdekképviseletének megismerésére. Az első nagy kérdéskör az OMHV riportokat 

érintette. A kitöltöttség folyamatos növelése mindig aktuális probléma lesz, így erről 

zajlott ötletelés kis csoportokban. Felmerült többször a kitöltők díjazásának kérdése, 

a példák között szerepelt nyereményjáték, de még egyszeri ösztöndíj is. A 

nyilvánosság elősegítésére számos jól működő rendszert találtak a szekción 

résztvevők. Érdemes kiemelni ezek közül a riportok alapján kiemelkedő oktatók 

valamilyen formában történő díjazását, valamint a minden részletre kiterjedő 

összehasonlító statisztikákat. A második téma a Neptun köré épült fel, amelynek 

keretei között a problémák összegyűjtése volt a cél. Meglepő tapasztalat, hogy a 

legtöbb felsőoktatási intézményben kielégítően, sőt számos helyen egészen jól 

működik a rendszer. A Neptunt üzemeltető cég vezérigazgatója természetesen az 

egyes intézményi rendszerek hiányosságaira hivatkozva magyarázta a felmerülő 

problémákat a vele történő beszélgetésen. A Neptun mobil alkalmazás is hamarosan 

elérhetővé válik minden intézményben, amelyen keresztül számos funkciót el lehet 

érni. 

 

 

 



Honorácior státusz 

Karunkon kidolgozásra került a Honorácior státusz elnevezésű tehetséggondozási 

forma, amely a tanulmányok ideje alatt megszerezhető tudás kibővítését segíti elő. A 

pályázók általuk választott tárgyakat vehetnek fel képzésükön túlmutatóan minden 

támogatott félévben, a felvett tárgyak pedig nem számítanak bele a maximálisan 

díjmentesen elvégezhető kreditek terhére. A tanulmányi *kritériumok a Köztársasági 

ösztöndíjhoz hasonlóan kerültek megállapításra. A bírálást a Tanulmányi- és 

Oktatási Bizottság oktatói delegáltjaiból, valamint egy hallgatói delegáltból álló 

bizottság fogja végezni. 

 

Köztársasági ösztöndíj és Kar Kiváló Hallgatója pályázatok 

A pályázatok tanulmányi pontrendszerének kérdésében a Tanulmányi- és Oktatási 

Bizottság nem döntött a legutóbbi ülésén, mert a statisztikák csak egy pályázási 

időszakra készültek el, így nem lehetett a tervezett változtatás hatását átfogóan 

vizsgálni. A többi kimutatás elkészültéig nem várható döntés. 

 

Tanulmányi Csoport 

A Tanulmányi Csoport ülésén minden szakterület képviseltette magát legalább egy 

fővel, így eredményesen tudtuk tárgyalni a felmerülő problémákat. Ismertetésre és 

megvitatásra kerültek HÖOK Vezetőképzőn előkerült kérdéskörök. A bevonó 

előadások során tanulmányi ügyek iránt érdeklődők felkerültek a Csoport levelező 

listájára. 

 

 

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolómat. Amennyiben kérdésed, észrevételed 

lenne, keress nyugodtan elektronikusan a taneh@ttkhok.elte.hu címen vagy 

személyesen! 

 

Budapest, 2015. november 28. 

Rádl Attila 

Tanulmányi elnökhelyettes 

ELTE TTK HÖK 

 

 


